
 
 

P  R O T O K Ó Ł  
z XIII  Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 28 grudnia 2011r. 

 
 Zagadnienia:  
 
 

1. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2012r. 

2. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 2012r. 

3. Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2012rok. 
4. Wprowadzenie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2011r. 

5. Wprowadzenie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna na lata 

2011-2014. 

6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna. 

7. Uchwalenie budżetu Gminy Kruszyna na rok 2012. 

 
 
Podjęte uchwały: 
 
 

− Nr XIII/63/11 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2012 rok, 

− Nr XIII/64/11 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 

2012 rok, 

− Nr XIII/65/11 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2012r, 

− Nr XIII/66/11 w sprawie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2011 rok, 

− Nr XIII/67/11 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna 

na lata 2011-2014, 

− Nr XIII/68/11 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna, 

− Nr XIII/69/11 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kruszyna na 2012r, 

− Nr XIII/70/11 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kruszyna 

z Organizacjami Pozarządowymi w 2012r. 

 



Protokół nr 13/2011 
z XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 28 grudnia  2011r. w sali nr 3 Urzędu 

Gminy Kruszyna  w godz. od 10.00 - 12.20 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Anna Kosela 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
1/ Wójt Gminy - Pani Jadwiga Zawadzka 
2/ Zastępca Wójta Gminy – Pan Tomasz Maj 
3/Skarbnik Gminy  - Pani Ewelina Kokot 
4/ Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Wierzbicka 
 
Porządek obrad:  
 
1. 1.Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2012r. 
8. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 2012r. 
9. Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2012rok. 
10. Wprowadzenie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2011r. 
11. Wprowadzenie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna na lata 2011-

2014. 
12. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna. 
13. Uchwalenie budżetu Gminy Kruszyna na rok 2012. 
13A. Przyjęcie Rocznego Programu Współpracy Gminy Kruszyna  z Organizacjami 

Pozarządowymi w 2012 roku. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16. Zamknięcie obrad  XIII  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
1.Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  
 
Otwarcia obrad XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Kosela, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że w 
obradach Sesji uczestniczy 15  radnych, czyli 100% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
2 .Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący proponuje  wprowadzenie 
dodatkowego punktu 13A w brzmieniu:  Przyjęcie Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Kruszyna  z Organizacjami Pozarządowymi w 2012 roku. 



 
Następnie zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego porządku. Uwag nie 
zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. W drodze głosowania, 
porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie tj.14 głosami „za”  i 1 głosie 
„wstrzymującym się”  ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji. 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołów z poprzednich trzech  Sesji nie wniesiono uwag 
i wnioskuje o przyjęcie tych  protokołów bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.  15 głosami „za. 
 
4.Sprawozdanie z działalności Wójta. 

− trwają prace przy budowie świetlicy wiejskiej w Teklinowie, wykonane zostały 
między innymi fundamenty, ściany piwniczne i przyłącze wodociągowe, 

− podpisano aneks z Zakładem Energetycznym  w sprawie zastosowania 8% rabatu od 
kwoty  za pobór energii elektrycznej przez placówki oświatowe, urząd gminy, 
oczyszczalnia ścieków, boisko ORLIK, 

− podpisano aneks w sprawie finansowania budowy boiska w Lgocie Małej oraz aneks 
do umowy w sprawie finansowania zadania pn. adaptacji pomieszczeń w budynku 
remizy OSP w Kruszynie,  

− wykonana została dokumentacja  na adaptację  pomieszczeń w remizie w Lgocie 
Małej, 

− w dniu 29 grudnia 2011r. podpisana zostanie umowa z Urzędem Marszałkowskim w 
sprawie adaptacji pomieszczeń w budynku remizy OSP w Widzowie na cele 
kulturalne, 

− podpisane zostały umowy dotyczące zimowego odśnieżania dróg oraz usuwania 
gołoledzi, 

− zawarta został umowa z TAURON na świadczenie usług konserwacji oświetlenia 
ulicznego, 

− wykonana została  przez gminę część robót przy odwodnieniu ul. Wspólnej w 
Widzowie, pozostały część prac wykonana zostanie przez PKP, 

− podpisana została umowa na odbiór elektrośmieci z terenu gminy Kruszyna, 
− zakupione zostały materiały na potrzeby  oczyszczalni ścieków, 
− podpisano akty notarialne dotyczące sprzedaży działek w Kijowie, Jackowie i Lgocie 

Małej, 
− zakupiona została działka w Widzówku z przeznaczeniem pod plac zabaw, 
− ukończone zostały regulacje stanu prawnego dróg w Lgocie Małej i Teklinowie, 

 
5.Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
 
 
 
 



6.Interpelacje i zapytania radnych. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
Radna Joanna Zasępa 

− przekazać pismo do Zakładu Energetycznego w Częstochowie  w sprawie spodków 
napięcia prądu oraz występujących z tym awarii sprzętu, 

Radny Adam Musiał 
− przesłać pismo do Śląskiego Zarządu Melioracji  i Urządzeń Wodnych w Katowicach 

informujące, że  na rzece Widzówka jest wysoki poziom wód, 
− czy oczyszczalnia ścieków posiada limit ścieków dowożonych? 
− Wniosek o udrożnienie rowu biegnącego wzdłuż ulicy Kościelnej,. 
− Skierować pismo do PZD w Częstochowie o usunięcie zawyżonych poboczy za 

stadniną koni w Widzowie w kierunku DK-91 oraz odcinek ul.Antoniowskiej  od 
torów kolejowych w kierunku cmentarza, 

Radny Paweł Łapeta 
− Czy rozpoznany została temat remontu garażu przy OSP Jacków, 
− Ponownie zgłasza problem zalegającej ziemi na drodze gminnej w kierunku 

P.Dolniaka, 
− Po raz kolejny prosi o informację na temat wykonawcy ul.Krótkiej w Widzowie, 
− Usunąć topole rosnące wzdłuż drogi gminnej w kierunku P.Woldana , ponieważ 

opadające liście blokują drożność rowu, 
Radny Roman Kołaczkowski 

− Przesłać do PKP wniosek w sprawie udrożnienia przepustu w Jackowie za peronami, 
Radna Wiesława Domagała 

− W jaki sposób nadawane są numery dla nowo wybudowanych domów? 
− Dobudować jeden punkt świetlny przy boisku szkolnym w Lgocie Małej, 

Radna Wanda Krawczyk  
− Zgłasza wniosek o przedstawienie warunków umowy najmu Sali OSP w Lgocie 

Małej, 
 

Radny Marek Kruk 
− Wnioskuje, aby Wójt Gminy zorganizowała spotkanie z Wójtem Gminy Gidle w celu 

wykonania wspólnej naprawy drogi gminnej od przysiółka Saternus w kierunku DK-
91, 

Radny Henryk Kowalski  
− Wniosek o wykonanie wspólnie z Gmina Mykanów naprawy nawierzchni drogi 

gminnej / na terenie gminy Mykanów/  łączącej Bogusławice z Grabową, 
− wykonać naprawę nawierzchni drogi w kierunku Jamna, 
− kolejny wniosek dotyczy naprawy nawierzchni ulic Okrężnej i Ogrodowej w 

Bogusławicach, 
− proponuje, aby dokupić zasłon p.śnieżnych, 

Radny Józef Wąsikiewicz 
− Prosi o wyjaśnienie sprawy dotyczącej wycinki topoli w Pieńkach Szczepockich, PZD 

w Częstochowie wyjaśnia, że do chwili obecnej gmina nie wydała pozwolenia, 
Radny Arkadiusz Wróbel 

− Czy sprawa dotycząca boiska ORLIK została już zakończona? 
Sołtys wsi Łęg Tomasz Kucharski 

− Prosi o ustawienie znaków na drodze gminnej przed rzeką w Łęgu w kompleksie 
Żory, 
 



Sołtys wsi Lgota Mała Henryk Domagała 
− Uważa, że usunięcie przez Zakład Energetyczny gałęzi zrastających w linie w I 

kwartale 2012 roku będzie zbyt późno, 
− Skierować pismo do PZD w Częstochowie o uzupełnienie ubytków w nawierzchni 

ulicy Szkolnej w obrębie sklepu GS, 
− Udrożnić przepust w ciągu drogi powiatowej tj.ul.Szkolnej   przy posesji P.Bilińskiej, 

Sołtys wsi Baby Tadeusz Łapeta 
− Kiedy będzie dalszy etap budowy kanalizacji? 

 
7.Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2012r. 
 
Przewodniczący Rady zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi do projektu uchwały. Z 
uwagi na brak propozycji zarządza głosowanie, w wyniku którego projekt uchwały przyjęty 
jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/63/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
8.Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy na 2012r. 
 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą głosy do dyskusji w przedmiotowym 
temacie. Uwag i propozycji nie zgłoszono. W wyniku głosowania przedłożony projekt 
uchwały przyjęty jednogłośnie tj.15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/64/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
9.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2012rok. 
 
Przewodniczący wyjaśnia, że projekt programu analizowany był na posiedzeniu komisji 
stałych Rady Gminy. Zgodnie z propozycjami wprowadzono zmianę polegającą na 
wprowadzeniu zmiany w planie wydatków poprzez przeniesienie kwoty 2 tys.zł z punktu 9 do 
pkt.7. Następnie Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą głosy do dyskusji. 
Uwag i innych propozycji nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje 14 
głosami „za przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
 

/Uchwała Nr XIII/65/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
10.Wprowadzenie zmian do budżetu Gminy Kruszyna na 2011r. 
 
Dochody zwiększamy o kwotę dodatkowo przyznanej subwencji oświatowej – 5 000 zł 
Z tego tytułu zwiększamy również wydatki bieżące w oświacie o kwotę 5 000 zł 
Dzięki pozytywnej decyzji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Katowicach 
mamy możliwość zaciągnięcia pożyczki na kanalizację Jacków, Baby w kwocie wyższej niż 
zaplanowana była w dotychczasowym budżecie. Całość pożyczki zaplanowana była na kwotę 
1 092 000 zł, z czego 138 437 wpłynęło w 2010r, a na 2011 rok zaplanowane było 953 563 zł. 
Wnioskowaliśmy o zwiększenie pożyczki o 194 000 do łącznej kwoty 1 286 000 zł.  Zarząd 
WFOŚiGW przychylił się do naszego wniosku. Tak więc po zmianach pożyczka z 
WFOŚiGW w roku 2011 wynosiłaby 1 147 563 zł. 
W związku z powyższym mamy możliwość zrezygnowania z zaciągania komercyjnego 
kredytu, którego wysokość w budżecie zaplanowana została na 350 000 zł.  



Kredyt będzie zastąpiony: 
1. Pożyczką – 194 000 zł 
2. Zmniejszeniem wydatków z budżetu – 156 000 zł 

Na zmniejszenie wydatków będą się składać: 
Lp Klasyfikacja Kwota Opis 
1 40002 15 000 Oszczędności na wydatkach na wodociągu 
2 71004 69 000 Niezrealizowana umowa na sporządzenie planów zagospodarowania 

przestrzennego (52 000 zł, przesunięte na rok 2012) oraz mniejsze od 
planowanych wydatki na wydawanie decyzji o zagospodarowaniu 
przestrzennym  (17 000 zł) 

3 75647 3 000 Mniejsze od planowych wydatki na inkaso sołtysów 
4 80104 49 000 Oszczędności na zadaniu „Wesołe Przedszkole” 
5 90001 20 000 Oszczędności na wydatkach na oczyszczalni (remont dachu kosztował 

mniej, niż zakładano) 
Razem 156 000  
Rezygnacja z zaciągnięcia kredytu w wys. 350 000 zł pociąga za sobą zmiany w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej – w załączniku nr 1 oraz skutkuje zmianami w przyszłorocznym 
budżecie ponieważ  rozchody (spłaty rat kredytów i pożyczek ) zmniejszą się o kwotę 50 000 
zł. 
W związku z powyższym kwotę 50 000 przeznaczamy na brakujące wydatki na 
wynagrodzenia w oświacie (na razie po 25 000 zł na szkoły podstawowe i gimnazja) 
Wspomnieć tutaj należy, że na płace w przyszłym roku potrzebować będziemy dodatkowo ok. 
242 000 zł: 
- 164 000 zł – dodatki uzupełniające i pochodne od nich 
- 78 000 zł – zmiana ustawowa od 1 lutego 2012 składki na ubezpieczenie rentowe, wzrost  z 
4,5% do 6,5%. Wynagrodzeń brutto Nie można było zaplanować tego na etapie tworzenia 
projektu budżetu, gdyż zmiana ta została wprowadzona w ostatnich dniach tego roku. 
W załączeniu przedkładamy tylko te załączniki, które uległy zmianie, reszta pozostaje zgodna 
z dokumentami przedstawionymi we wcześniejszych materiałach 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały a następnie zarządza głosowanie. Wynik 
głosowania  - 15 głosów „za”. 
 

/Uchwała Nr XIII/66/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
11.Wprowadzenie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna na lata 2011-
2014. 
 
Z uwagi no to, że projekt WPF był szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą głosy do dyskusji w w/w temacie. 
Uwag i propozycji nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała przyjęta 12 głosami ”za” 
przy  2 głosach „wstrzymujących się” i 1 głosie „przeciw” 
 

/Uchwała Nr XIII/67/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
 
 

 
12.Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kruszyna. 
 



Skarbnik wyjaśnia iż zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych  WPF obejmuje 
okres roku budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat. Ponadto prognozę kwoty 
długu, stanowiącą część WPF, sporządza się na okres, na który zaciągnięto oraz zamierza się 
zaciągnąć zobowiązania. 
W praktyce oznacza to, że WPF należy opracowywać co roku z uwzględnieniem czasokresu 
realizowanych przedsięwzięć (nowych i kontynuowanych) i jeśli zadania ujęte w planie 
wieloletnim wykraczają poza okres czterech lat budżetowych, czyli ustawowego minimum 
czasowego dla WPF, dokument ten trzeba opracować na taki okres, na jaki przewidziano 
realizację zadań. 
Natomiast prognoza kwoty długu, jako dokument uzupełniający WPF, podobnie jak prognoza 
sporządzana na podstawie przepisów poprzedniej ustawy o finansach publicznych, powinna 
odzwierciedlać wskaźniki zadłużenia na przestrzeni tylu lat, na ile planowane są zaciąganie i 
spłata zobowiązań. 
Przedłożony projekt uchwały musi być spójny z przygotowanym projektem uchwały 
budżetowej.  
W dalszej części Skarbnik omówiła kolejno zadania inwestycyjne  zamieszczone w projekcie 
uchwały 
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytała projekt uchwały, który w wyniku głosowania 
przyjęty został 11 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 3 głosami „wstrzymującymi się” 
 

/Uchwała Nr XIII/68/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
13.Uchwalenie budżetu Gminy Kruszyna na rok 2012. 
 
Uchwalenie budżetu realizowane będzie zgodnie z zapisami uchwały o procedurze 
uchwalenia budżetu. 
Przewodniczący oddaje głos Skarbnikowi w celu przedłożenia projektu uchwały budżetowej 
oraz wyjaśnienia przyczyn nieprawidłowości zawartych w projekcie budżetu jak również 
wniesione autopoprawki.  
Przewodniczący oddaje głos Skarbnikowi Gminy, który wyjaśnia co następuje: 
Na 2012 rok planujemy dochody w wysokości 15 644 713 zł z czego 12 693 656 zł stanowią 
dochody bieżące a 2 951 057 – dochody majątkowe. 
Wydatki to kwota 13 610 376 zł w czego 12 194 249 zł przeznaczamy na wydatki bieżące a 
1 416 127 na wydatki inwestycyjne. 
Ze względu na dochody wyższe od wydatków możemy mówić o budżecie nadwyżkowym. 
Nadwyżka w wys. 2 034 337 zł w całości przeznaczona zostanie na spłatę rat kredytów i 
pożyczek wcześniej zaciągniętych. 
W 2012 roku spłacamy raty wcześniej zaciągniętych 5 kredytów na kwotę 89 400, 2 pożyczek 
– 303 037 i 2 pożyczki na prefinansowanie w kwoce 1 684 900 zł – łącznie 2 077 337zł. 
W 2012 roku na razie nie planujemy zaciągać nowych kredytów, tak więc nasze zadłużenie 
będzie spadać i na koniec 2012 roku wyniesie 4 217 669 zł tj. 26,96% planowanych 
dochodów (przy obecnie obowiązującym 60% progu zadłużenia) 
Po stronie przychodów znajduje się kwota 43 000 zł – składają się na nią : 20 000 zł wolne 
środki jeszcze z lat poprzednich oraz 23 000 – splata pożyczek zaciągniętych przez 
Stowarzyszenie Razem na Wyżyny oraz Fundację Szerokie Horyzonty. 
Jak wcześniej wspomniałam, planowane dochody to kwota 15 644 713 zł. Jak zwykle znaczną 
część dochodów stanowią subwencje – 5 976 165 (38%). Dotacje na zadania bieżące to kwota 
1 636 760 zł (10%). Dużą część stanowią dochody unijne – 2 938 176 zł – (19%). Ze 



sprzedaży mienia planujemy uzyskać kwotę 264 400 zł. 4 829 212 zł to pozostałe dochody 
bieżące – z czego 1 623 343 – udziały w podatku dochodowym przysyłane przez ministerstwo 
finansów, 1 611 000 podatek od nieruchomości, 401 000 – podatek rolny, 65 000 – podatek 
leśny, 32 000- podatek od środków transportowych – 392 200 – pozostałe podatki i opłaty. 
 
Wydatki szacujemy na kwotę 13 610 376 zł. Z 12 194 249 zł wydatków bieżących 6 730 816 
przeznaczamy na wynagrodzenia i pochodne osób zatrudnionych na umowę o pracę i 
wszelkie umowy zlecenia we wszystkich jednostkach organizacyjnych gminy.  246 200 to 
dotacje z budżetu na utrzymanie biblioteki, orkiestry a także klubów i stowarzyszeń. Na 
wypłatę świadczeń społecznych, zasiłków, stypendiów przeznaczamy kwotę 1 917 328 zł.  
Programy unijne (Wesołe Przedszkole, Indywidualizacja nauczania) – koszt  228 279 zł. 
178 187 zł przeznaczone jest na spłatę odsetek od kredytów i pożyczek.. Pozostałe wydatki 
bieżące to kwota 2 893 439 zł 
Na inwestycje szacujemy kwotę 1 416 127 zł. 
Wydatki według zadań, na które zostaną przeznaczone: 
Utrzymanie wodociągu 285 tys zł, oczyszczalni – 360 516 zł ( wpływy 361 000 zł). 
Drogi gminne  - bieżące utrzymanie 267 149 zł, gospodarka gruntami i nieruchomościami – 
94 000 zł. Plany zagospodarowania przestrzennego – 70 000 zł. 
Administracja – 1 714 787 zł, z czego zadania zlecone (dowody, USC) – 30 852 zł, Rady 
Gmin – 59 400 zł, urząd Gminy – 1 473 671 zł, promocja jst – 30 000, zatrudnienie 
pracowników na roboty publiczne – 120 364 zł. 
Ochotnicze straże pożarne – 141 900 zł 
Oświata – 6 241 493 zł przy czym w oświacie prawie całość wydatków to wynagrodzenia i 
utrzymanie bieżące, nie przewidujemy w 2012 roku żadnych większych remontów ani 
inwestycji. 
Na program przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii przeznaczamy 84 000 zł – z tego 
9 000 dla stowarzyszeń. 
Pomoc społeczna to wydatek 2 082 814 zł, stypendia dal uczniów – na razie 15 000 zł 
20 800 przeznaczamy na wywóz śmieci i selektywną zbiórkę odpadów, 12 500 – odbieranie 
bezdomnych zwierząt, 198 000 – oświetlenie uliczne.  
15 700 – działalność orkiestry dętej, 149 500 – biblioteki 
Na kulturę fizyczną i sport planujemy wydać 113 tys zł z czego 52 000 to dotacja dla klubów 
sportowych. 
W wydatkach inwestycyjnych planujemy: 
„Zagospodarowanie działki w miejscowości Widzówek na potrzeby sportowo-rekreacyjne” - 
wartość zadania 35 000, dofinansowanie z PROW – 19 873,  
 „Wyposażenie świetlicy wiejskiej w miejscowości Jacków” – wartość zadania 22 500, 
dofinansowanie z PROW –12 802 
„Budowa ogólnodostępnego placu zabawa w m. Łęg – 22 000 tys, dofinansowanie 12 479 
„Remont remizy OSP w Widzowie na cele kulturalno społeczne – 131 237 zł, dofinansowanie 
50 000 zł 
„Remont placu przedcmentarnego oraz drogi gminnej w miejscowości Kruszyna” - wartość 
kosztorysowa zadania 318 376, dofinansowanie z PROW – 144 164. Koszty mogą ulec 
zmianie po przetargu. 
Wykupy gruntów na stan mienia komunalnego – 20 000  
E-Region Zadanie realizowane przez kilka gmin, koordynatorem jest  Urząd Miasta 
Częstochowa–  wkład własny  do poniesienia w roku 2012 – 17 848 
Dokumentacja remontu (modernizacji )garażu OSP Jacków – 11 113 
Rozbudowa oświetlenia ulicznego w m. Lgota Mała, Baby, Kruszyna – 78 053 zł 
Budowa świetlicy w Teklinowie – 760 000 zł (468 789 zł dofinansowanie) 



Ogółem inwestycje 1 416 127 przez czym z dofinansowaniem unijnym – 1 306 961 zł  
 
Następnie Przewodniczący informuje, że zgodnie z procedurą uchwalania budżetu, projekt 
budżetu  Gminy na 2012r. analizowały wszystkie komisje Rady Gminy, które sformułowały 
opinie.  
 
W dalszej części Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Mariusz Dobrakowski  
przedstawia wspólną opinię Komisji Rewizyjnej, Socjalnej i Infrastruktury 
Technicznej/opinia w załączeniu/. 
Kolejnym etapem procedury uchwalenia budżetu jest opinia Komisji Gospodarki i Mienia – w 
związku z czym Przewodniczący oddaje głos Przewodniczącemu Komisji Radnemu 
Marianowi Klekot w celu przedłożenia opinii/opinia w załączeniu/. 
Następną opinią są opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Częstochowie, którą odczytuje 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wiceprzewodniczący. 
 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały i zarządza głosowanie. Wynik głosowania 15 
głosów „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/69/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
13A. Przyjęcie Rocznego Programu Współpracy Gminy Kruszyna  z Organizacjami 
Pozarządowymi w 2012 roku. 
 
Na posiedzeniach Komisji szczegółowo omówiony został projekt uchwały. Następnie 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi bądź inne propozycje. Głosów do 
dyskusji nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący zarządza głosowanie, w wyniku 
którego projekt uchwały przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/70/11 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
14.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
W odpowiedzi na interpelacje  P.Wójt wyjaśniała, że wszystkie wnioski dotyczące 
oświetlenia, dróg, stanu rzeki Widzówka oraz PKP  przekazane zostaną według właściwości. 
Ponadto wyjaśniała, że Gmina nadal czeka na rozstrzygnięcie  w sprawie złożonej apelacji 
dotyczącej płatności za boisko ORLIK.  
W sprawach wykonania wspólnie z gminami sąsiednimi naprawy nawierzchni dróg 
zorganizujemy takie spotkania w celu wypracowania stanowiska.  
Rozpoznana została sprawa remontu budynku garażu przy OSP Jacków. Ustalono, że koszty 
remontu będą wysokie i w związku z tym należy się zastanowić, czy warto remontować? 
Budowa wyszacowana jest na kwotę około 400 tys.zł. 
W sprawie wskazania wykonawcy naprawy nawierzchni ul.Krótkiej -  nadal  podtrzymuje 
swoje stanowisko zajęte na poprzedniej sesji.  
Sprawa dobudowy punktów świetlnych będzie analizowana a trakcie roku budżetowego. 
 
Dalsza budowa kanalizacji w gminie uzależniona będzie od możliwości pozyskania środków 
finansowych.  Aktualnie nowy konkurs ma być ogłoszony na przełomie stycznia-lutego. 
Około 35 gmin może otrzymać dofinansowanie.  
 



Zastępca Wójta Tomasz Maj odczytał umowę najmu sali OSP w Lgocie Małej. Umowa 
zawarta na 6 miesięcy w celu organizowania imprez.  
 
Na pozostałe wnioski odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
P.Zbigniew Zasępa.  
Oczyszczalnia ścieków posiada limit odbioru ścieków dowożonych. Uzależnione jest to od 
ilości ścieków wpływających kanałem.  Zbyt duża ilość cieków dowiezionych niszczy życie 
biologiczne oczyszczalni. Pracownicy oczyszczalni ścieków maja bezpośrednią kontrolę nad 
pracą oczyszczalni. 
Jeżeli chodzi o sposób nadawania numerów budynkom mieszkalnym – robimy to na wniosek 
zainteresowanego.  
 Remonty i naprawy nawierzchni dróg prowadzone będą w ramach środków przeznaczonych 
na bieżące utrzymanie dróg. 
Wniosek odnośnie zakupienia zasłon przeciwśnieżnych jest oczywiście zasadny.  
 
15.Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wójt wyjaśniła, że do Kuratorium w Częstochowie dotarła informację, iż Szkoła Jacków 
organizuje bal sylwestrowy w swojej placówce. Kuratorium zauważyło, że zgodnie z ustawą 
o wychowaniu w trzeźwości na terenie placówek oświatowych nie można spożywać napojów 
alkoholowych. Obecnie krążą plotki, że to Wójt nie pozwoliła na organizowanie imprezy. 
 
Radny Paweł Łapeta – czy straż może zorganizować zabawę bądź dyskotekę w remizie OSP 
Jacków. 
W odpowiedzi na pytanie Wójt wyjaśniała, że jednorazowo występuje taka możliwość. 
 
Radna Joanna Zasępa – ochotnicza straż pożarna  z Kruszyny nie wykorzystała funduszu 
sołeckiego czy w związku z tym środki te przepadły? czy przeszły jako nadwyżka 
budżetowa? 
W odpowiedzi Skarbnik wyjaśniła, że środki funduszu sołeckiego są środkami rocznymi i 
należy rozumieć, że skoro nie wykorzystane to przepadły. Natomiast jeżeli chodzi o 
nadwyżkę – to wejdą te środki do nadwyżki jeżeli takowa będzie. Pani Wójt dodała, że w 
odpowiednim czasie zadecydujemy na co przeznaczyć ewentualną nadwyżkę. 
Radny Paweł Łapeta – skoro Rada Sołecka przeznaczyła środki finansowe z funduszu 
sołeckiego na działalność straży, winni oni podjąć stosowane działania mające na celu 
zagospodarowanie tych środków.  W tym momencie  uwagi są niezasadne. 
 
16.Zamknięcie obrad  XIII  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
Grażyna Olczyk 
 
 
 
 
 


